
Algemene ledenvergadering van HSL
op 5 oktober 2023

Datum: Donderdag 5 oktober 2023
Plaats: De Kei in Steenderen
Aanwezig: 33 leden en 1 gast
Afwezig met kennisgeving: 11 leden
Avondvoorzitter: Martin Nieuwenhuis
Verslag gemaakt door: Frank van Heijst en Maurice Cremers

Verslag

1. Opening

De vergadering wordt om 20.00 uur geopend door Martin Nieuwenhuis.

2. Welkom en mededelingen, vaststellen agenda

De voorzitter verwelkomt Nicoline van der Windt van de gemeente Bronckhorst als gast.
Er is bericht van afwezigheid gekomen van 11 leden. Verder geen mededelingen.
De agenda voor deze ledenvergadering wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Verslag van de vorige ledenvergadering

Het verslag van de vorige ledenvergadering op 11 oktober 2022 - over het
verenigingsjaar 2021/2022 - wordt ongewijzigd vastgesteld. Het verslag kunt u
inzien op de Verenigingspagina op onze website via:
http://www.hetsteenderslandschap.nl/vereniging/.

4. Bestuur

Het bestuur is in het voorbije verenigingsjaar gevoerd door (in alfabetische volgorde): Frank
van Heijst (secretaris), Lucas Kalkers, Martin Nieuwenhuis, Frans Peelen (penningmeester)
en Harry Sesink. Vanaf begin 2023 namen Maurice Cremers en Philip van Dijk deel aan de
bestuursvergaderingen als bestuursadviseur.

Bestuurswisselingen:

a. Frank van Heijst treedt af als bestuurslid en is niet herkiesbaar. De voorzitter
bedankt Frank namens het bestuur voor zijn vele werk voor HSL.

b. Lucas Kalkers en Martin Nieuwenhuis treden volgens het rooster af; zij zijn beiden
opnieuw benoemd als bestuurslid.

c. Op voorstel van het bestuur gaat de ALV unaniem akkoord met de benoeming van de
leden Maurice Cremers en Philip van Dijk als nieuwe bestuursleden. Maurice Cremers
zal de bestuursfunctie Secretaris op zich nemen.
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5. Financiën

a. Verslag penningmeester over boekjaar 2022-2023

In het voorbije verenigingsjaar (van 1 juli 2022 tot en met 30 juni 2023) stonden tegenover
€ 10.500,- aan inkomsten (contributies en subsidies) uitgaven ter hoogte van circa € 8.800,-
Er resteerde een positief saldo van € 1.706,- (vorig jaar positief saldo van € 3.208,-); dat
saldo is toegevoegd aan het vermogen van de vereniging.
Het vermogen van HSL is deels gereserveerd om klussen die nu met de hand worden gedaan
door de vrijwilligers t.z.t. ook machinaal te kunnen uitbesteden, zodat we als - vergrijzende -
vereniging ook in de toekomst aan onze onderhoudsverplichtingen kunnen voldoen.
Daarnaast biedt het vermogen ruimte voor financiering van nieuwe projecten; voorstellen
zijn welkom.

b. Verslag van de Kascommissie 2022-2023

De Kascommissie, bestaande uit Laurens Eykelkamp en Wilfred van der Weijden, heeft de
controle van de boeken en de kas uitgevoerd. Laurens Eykelkamp meldt: de Kascommissie
vindt de financiële administratie prima op orde, en de balans-stukken kloppen. De
Kascommissie adviseert de aanwezige leden om het bestuur ‘decharge te verlenen voor‘
het financiële beleid.
De aanwezige leden gaan akkoord onder applaus. De avondvoorzitter dankt de
kascommissie en de penningmeester.

c. Benoeming leden van de kascommissie 2023-2024

De controle van de financiële boekhouding over het boekjaar 2023-2024 zal worden gedaan
door Laurens Eykelkamp en Hanneke Gosselink, waarvoor dank.

d. Vaststellen contributie 2022-2023

Het bestuur stelt voor om de contributie te handhaven op het niveau van de voorgaande
jaren; de leden stemmen daarmee in.
Het lidmaatschap van HSL kost dus € 10,- per jaar voor leden die een machtiging hebben
afgegeven aan de Penningmeester, en € 12,50 voor leden zonder machtiging.

e. Begroting 2022-2023

In grote lijnen worden dezelfde inkomsten en uitgaven verwacht als in voorgaande jaren.
De subsidies voor landschapsonderhoud (die HSL via de Provincie van de EU krijgt) zijn
voor de komende 6 jaar vastgesteld; de bedragen zijn iets hoger dan in de afgelopen
periode.
Ingeval het bestuur moet besluiten tot bijzondere (grote) uitgaven worden daarover eerst
de leden geconsulteerd.

6. Gemeentelijk project ‘Dorp en Rand’.

Lucas Kalkers geeft een toelichting op het project ‘Dorp en Rand’. Informatie over dit project
van de gemeente Bronckhorst vindt u hier (klik).
Met dit project wil de gemeente de landschappelijke kwaliteit verbeteren.
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Het overleg in de werkgroep ‘Dorp en Rand Steenderen’ wordt weer heropgestart (na de
‘corona-pauze’). Deelnemers zijn: Gemeente, Steenders Belang, HSL, Historische Vereniging
Steenderen, LTO, de Wildbeheereenheid en ’t Onderholt. Namens HSL nemen Lucas Kalkers en
Harry Sesink deel aan het overleg.
Het bestuur wil graag van de leden horen of en welke wensen/suggesties zij hebben die het
bestuur kan inbrengen in dit project. Geef uw voorstellen door aan Lucas of Harry of per email
aan de secretaris via info@hetsteenderslandschap.nl

7. Werkzaamheden en projecten

a. Nabeschouwing 2022-2023

Martin Nieuwenhuis geeft een korte nabeschouwing van de werkdagen in het voorbije seizoen;
de verslagen daarvan zijn terug te lezen op onze website, klik hier.
Harry Sesink vertelt hoe het beheer van ‘onze akker bij Bronkhorst’ De Kriegerije is veranderd
om de woekering van distels en haagwinde tegen te gaan.
De voorzitter bedankt alle actieve vrijwilligers voor hun inzet en werk.

b. Projecten en data komend werkseizoen

De volgende werkdagen zijn gepland:

datum en start-tijd wat doen we?
zat 04-11-2023, 08.45u 1) korte ALV

2) werkdag, ook landelijke natuurwerkdag
zat 09-12-2023, 08.45 u werkdag
zat 06-01-2024, 08.45 u werkdag
zat 03-02-2024, 08.45 u werkdag
zat 09-03-2024, 08.45 u werkdag
woe 19-06-2024, 18.00 u vrijwilligersavond: werk + maaltijd

c. Voorstel verwerving grond langs de Dolfingweg

Harry Sesink legt uit waarover dit voorstel gaat:

Aviko wil bomen laten planten langs de Dolfingweg tussen de Covikseweg en de Ariënsstraat;
deze bomenrij moet het zicht op het Aviko-vrieshuis beperken. De strook grond waarin die
bomen moeten komen is eigendom van het Waterschap. Het Waterschap wil geen bomen in
eigen grond, maar is bereid om die strook te verkopen. Aviko en de gemeente willen deze
strook niet in eigendom hebben, daarom stelt het bestuur voor dat HSL eigenaar van die
strook grond wordt.

Met deze transactie bereiken we 2 doelen:
1. Zekerstellen dat de bomenrij langs de Dolfingweg gerealiseerd wordt.
2. De kans om deze hele strook grond optimaal in te richten en te beheren voor maximale

biodiversiteit.

Inhoudelijke gegevens:

Verslag Algemene LedenVergadering HSL op 05-10-2023 3

mailto:info@hetsteenderslandschap.nl
http://www.hetsteenderslandschap.nl/werkdagen/


Algemene ledenvergadering van HSL
op 5 oktober 2023

a. Afmetingen: De strook is circa 6 m breed en circa 530 m lang, oppervlakte ca 4.060 m2.
In de figuur is de strook aangegeven.

b. De bomenrij wordt geplant op de grens tussen de berm van het fietspad (2 m breed,
eigendom van de gemeente) en de strook grond die van HSL wordt. De bomen blijven
eigendom van de gemeente, die dus ook het gebruikelijke risico draagt van ‘bomen langs
een weg’ (afvallende takken e.d.). De gemeente doet ook het onderhoud van de bomenrij.

c. De strook grond die HSL wil verwerven wordt door het Waterschap ‘om niet’ verkocht aan
HSL. Aviko betaalt de aankoopkosten aan het Waterschap.

d. HSL krijgt de onderhoudsverplichting opgelegd om de strook grond eens per jaar te
maaien; dat zal in de verkoopovereenkomst van het Waterschap komen te staan, en HSL
zal dat ook afspreken met de 2 ‘aanliggende boeren’.

e. Het jaarlijks onderhoud zal HSL naar verwachting niet meer dan maximaal € 750,-/jaar
kosten. Het bestuur gaat nog in onderhandeling hierover met Aviko: inzet is dat Aviko dit
jaarlijkse onderhoud betaalt.

f. Veiligheidsrisico’s voor HSL? Geen, want de gemeente draagt het veiligheidsrisico van de
bomen langs het fietspad.

g. Financiële risico’s voor HSL? Beperkt, want de aankoop van de grond wordt betaald door
Aviko. Het onderhoud kost HSL max. € 750,-/jaar.

Door een lid wordt voorgesteld om na te gaan of het zinvol is om voor deze grondverwerving
een aparte Stichting op te richten. Het bestuur zal dit verkennen.

De procedure om over het bestuursvoorstel te besluiten is als volgt:
Het bestuur is pas bevoegd tot deze transactie nadat de ALV daarvoor in meerderheid
toestemming heeft gegeven (Statuten, art 11.4). In die ALV moeten dan minstens 1/5 van de
leden aanwezig zijn (art. 15.1). HSL heeft circa 235 leden, dus in de ALV moeten minstens 47
leden aanwezig zijn.
In deze ALV zijn 33 leden aanwezig, dus te weinig om vandaag tot een geldig besluit te kunnen
komen. Conform de statuten (art. 15.1) schrijft het bestuur een tweede ledenvergadering uit
op zaterdag 4 november a.s. om 09.00 uur; dat is de ochtend van onze eerste werkdag
van het nieuwe seizoen. In die vergadering worden besluiten bij meerderheid genomen,
ongeacht hoeveel leden aanwezig zijn (art 15.1). In die korte vergadering wordt de
besluitvorming dan afgerond.
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De voorzitter dankt alle aanwezigen voor de levendige en verhelderende discussie, en
formuleert het bestuursvoorstel:

Het bestuur vraagt mandaat van de ALV voor het in eigendom verkrijgen van een strook grond
langs de Dolfingweg tussen de Covikseweg en de dr. A. Ariënsstraat (zie kaartje), opdat er in
deze berm tussen het fietspad en de (droge) sloot een rij bomen kan worden geplant in het
kader van de landschappelijke inpassing van het Aviko-vrieshuis.
De bomenrij wordt geplant door de gemeente, en blijft in eigendom en onderhoud bij de
gemeente. De aankoopkosten zijn voor HSL nul (worden betaald door Aviko), en het
onderhoud mag max € 750/jaar kosten.

De aanwezige leden gaan unaniem akkoord met dit bestuursvoorstel.
Het bestuur dankt de leden voor het vertrouwen, en zegt toe om in de geest van het overleg
vanavond verder te gaan met de onderhandelingen. Het bestuur verwacht in de ALV van 4
november a.s. meer te kunnen zeggen over de jaarlijkse onderhoudskosten.

d. Nieuwe projecten

● Ook deze winter gaan we weer een actie ‘hagen aanplanten’ uitvoeren. Doel hiervan is om
veel nieuwe hagen in ons landschap te krijgen.

● Harry Sesink meldt dat recent aangeplante haag langs het wandelpad tussen het
Plantenbos en de Paardestraat helaas opnieuw (2e keer !) door de gemeente tot de bodem
is afgeklepeld. De gemeente heeft beloofd om hier een nieuwe haag te planten.

8. Rondvraag en sluiting

VRAAG: Doen we aan ledenwerving?
Wel enigszins. Via de steenuilenwerkgroep zijn een aantal nieuwe leden geworven: mensen die
wel een kast hebben maar nog geen lid waren.

VRAAG: De leidraad ‘Veilig Werken’, die op de HSL-website staat (klik hier om deze in te zien)
moet wellicht extra besproken worden met de HoogStamLeu.
Het bestuur zegt toe om het Veilig Werken met de HoogStamLeu te bespreken.

VRAAG: Stelt voor om ‘n keer veiligheidsinstructeurs te laten komen en meelopen op een
werkdag.
Het bestuur neemt deze suggestie in overweging.

VRAAG: Wat gaat er gebeuren met de bomenrij die door Aviko is geplant langs de Dolfingweg
tussen de rotonde en de Covikseweg?
Harry Sesink legt uit dat deze bomenrij op een persleiding van het Waterschap staat, en daar
weg moet. In overleg met HSL en de naastliggende boer (Hans Boschloo) is een oplossing
gevonden: de bomen worden verplaatst naar de strook tussen het fietspad en het bouwland.

Garrit Kets stelt voor om, gezien het al gevorderde tijdstip, zijn presentatie over het
Plantenbos, die gepland staat voor na de pauze, te laten vervallen. Als de presentatie wel
doorgaat wordt het te laat en daar heeft niemand iets aan.
De voorzitter bedankt Garrit voor dit voorstel en neemt het over. Er is na de pauze dus geen
presentatie; die houden we tegoed!

Geen andere rondvragen.
De avondvoorzitter bedankt alle aanwezigen en sluit de vergadering om 21.45 uur.
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